

# 國家公園學報

## JOURNAL OF NATIONAL PARK

Vol. 28, No. 1

JUNE 2018

### 目次

#### 論壇

- 國際自然保育聯盟保護區綠色名錄之研究..... 1  
林俊全，蘇淑娟，王文誠

#### 研究報告

- 南海之島—東沙昆蟲相調查..... 6  
廖一璋，江東權，楊曼妙

- 陽明山國家公園鳥與蟬間的鳴唱時間區隔..... 17  
陳奕全，丁宗蘇

- 太魯閣國家公園農地管理策略對生物多樣性恢復之效果..... 29  
顏士清，潘玉潔，王立豪

- 臺灣南部壽山國家自然公園高位珊瑚礁藤本植物多樣性研究..... 44  
陳柏豪，楊勝任

- 原生景觀植物篩選及其應用芻議：以陽明山國家公園為例..... 59  
邱清安，王志強，陳韋志，李美芬，廖敏君

#### 研究簡報

- 觀霧地區臺灣三種原生鳳仙花授粉昆蟲的初步觀察..... 72  
陸聲山，邱清安，宋一鑫

- 國家公園學報投稿須知..... 76

### CONTENTS

#### Forum

- A Brief Introduction of IUCN-WCPA Green List Project. 1  
*Jiun-Chuan Lin, Shew-Jiuan Su and Wen-Cheng Wang*

#### Research Papers

- Insect Fauna Investigations on Dongsha, an Island in the South China Sea..... 6  
*Yi-Chang Liao, Tung-Chyuan Chiang and Man-Miao Yang*

- Temporal Differentiation between the Sounds of Birds and Cicadas in Yangmingshan National Park..... 17  
*Yi-Chuan Chen and Tzung-Su Ding*

- The Effects of Agricultural Lands Management Strategies for Biodiversity Recovery in Taroko National Park..... 29  
*Shih-Ching Yen, Yu-Chieh Pan and Li-Hao Wang*

- Vines Diversity on Elevated Coral Reefs in Shoushan National Nature Park, Southern Taiwan..... 44  
*Po-Hao Chen and Sheng-Zehn Yang*

- Screening Native Plants for Landscape Design: A Case Study of Yangmingshan National Park..... 59  
*Ching-An Chiu, Chih-Chiang Wang, Wei-Chih Chen, Mei-Fen Lee and Min-Chun Liao*

#### Research Note

- Preliminary observations of pollinators of three native *Impatiens* in the Guanwu area, Taiwan..... 72  
*Sheng-Shan Lu, Ching-An Chiu and I-Hsing Sung*

內政部營建署  
出版

Published by  
Construction and Planning Agency  
Ministry of the Interior  
Taiwan, R. O. C.